

بسم الله الرحمن الرحيم

In the Name of Allah, the Most Beneficent the Most Merciful



الصكوك الوطنية  
NATIONAL BONDS  
شريككم المفضل للادخار  
Your Trusted Savings Partner

## Shari'ah Board Resolution (16/2021/SR/NBC)

### Subject: Shari'ah Opinion on Zakat Calculation of the year 2020 AD

Praise be to Allah, Peace and Blessings upon Prophet Muhammad, his family and his companions, hereafter...

The Shari'ah Supervisory Board (SSB) of NBC in its meeting (1/2021/SB/NBC) conducted on 2<sup>nd</sup> March 2021 AD has reviewed the Zakat Calculation of the year 2020 AD

#### Shari'ah Supervisory Board Resolution

After reviewing the attached Zakat calculation, we found that the Zakat calculation which the company has conducted was based on the net invested assets and the amount of due Zakat for the Hijri (lunar) year is AED **0.1830835496** and for the Gregorian (solar) year is AED **0.1887591396** for each Sukk. Therefore, we didn't find a conflict in the calculation of Zakat with the rules and principles of Shari'ah, provided that the company should inform the investors of the sukuk holders and shareholders about the amount of Zakat to be paid.

May Allah bless Prophet Muhammad and prayer and peace be upon him  
May Allah bless the efforts

Tuesday 18 Rajab 1442 AH  
Corresponding to 2 March 2021 AD

## قرار الهيئة الشرعية (16/2021/ق.ش.ص.و)

### الموضوع: الرأي الشرعي في حساب الزكاة لعام 2020م

الحمد لله رب العالمين والصلاة والسلام على سيدنا محمد وعلى آله وصحبه أجمعين، وبعد،،،

فقد استعرضت هيئة الرقابة الشرعية لشركة الصكوك الوطنية في اجتماعها (1/2021/ه.ش.ص.و) المنعقد بتاريخ 2 مارس 2021م حساب الزكاة لعام 2020م.

#### قرار هيئة الرقابة الشرعية:

بعد مراجعتنا لحساب الزكاة المرفق، تبين لنا أن الشركة قامت بحساب الزكاة على طريقة صافي الأصول المستمرة، وأن مقدار الزكاة الواجبة على الصك الواحد للسنة الهجرية (القمرية) هو **0.1830835496** درهم إماراتي، وللسنة الميلادية (الشمسية) هو **0.1887591396** درهم إماراتي. وعلى هذا، فلا نرى تعاضاً في حساب الزكاة المذكور مع أحكام ومبادئ الشريعة الإسلامية على أن تقوم الشركة بإعلام المستثمرين من حملة الصكوك والمساهمين بمقدار الزكاة الواجب عليهم إخراجها.

وصلى الله وسلم وبارك على سيدنا محمد وعلى آله وصحبه  
والله الموفق

الثلاثاء 18 رجب 1442هـ  
الموافق 2 آذار (مارس) 2021م

أ.د. يوسف الشبيلي  
الرئيس والعضو التنفيذي لهيئة الرقابة الشرعية